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GEMEENTE HILVERSUM
RAADSVERGADERING VAN 25 SEPTEMBER 2019

(verslag)

Voorzitter: de heer Pl. Broertjes (burgemeester).

Aanwezig zijn de leden: de heer H.P. Blok (Hilversums Belang), de dames A.A.S. den Daas (D66) en
FR van Drooge (PvdA), de heren H.H. Fennema (VVD) en F.J.E.M. Göbbels (D66), mevrouw M.D.
Groesz (D66), de heer H.R. Jaarsma (D66), de dames M.J. de Jong-Schrijvers (Hart voor Hilversum) en J.
Kalk (PvdA), de heren H. Koç (Hart voor Hilversum), F.R. Kool (GroenLinks), E.J. Kruijswijk Jansen
(CDA) en R.J.G. Lancé (Hart voor Hilversum), mevrouw H.M.G.J. van de Linde (VVD), de heren T.
Pelsma (ChnstcnUnie), A. Poels (GroenLinks) en F.W. Reijmerink (VVD), mevrouw M.H.A. Remmers
(GroenLinks), de heren P.H.J.R. van Rooden (SP), J.A.C. Slingerland (Hart voor Hilversum), D.E.O.
Streutker (CDA), P. Veenendaal (GroenLinks) en R. Verkuijlen (VVD), de dames B. Verweij (SP) en M.1.
van Vliet (D66), de heren M.F. Vogel (VVD) en N.G.T. van Voorden (CDA), mevrouw A.F. Vreugdenhil
de Blécourt (ChristenUnie) en de heren J.A. van Waarden (GroenLinks), T.R. Westerneng (VVD) en A.
Yorulmaz (CDA).

Griffier: de heer P.M.H. van Ruitenbeek.

Wethouders: de heren W.M. Jaeger, J. Kastje, A.R.C. Scheepers en F.G.J. Voorink en de dames K.J.
Walters-Vos en A.J. Wolthers.

Afwezig: mevrouw M. Boumadkar-Boukhriss (Hart voor Hilversum), de heren M.F. Eerenberg (Hart voor
Hilversum) en A.S. de Jong (D66) en de dames M.G. Kooloos (Leefbaar Hilversum), R.W.C. Redmeijer
(Hart voor Hilversum) en V. Wesselink (D66).

1. VASTSTELLEN AGENDA

De VOORZITTER opent de raadsvergadering om 19.00 uur en heet allen welkom. Bericht van
verhindering is ontvangen van de dames Boumadkar-Boukhriss, Kooloos, Redmeijer en Wesselink en de
heren Eerenberg en De Jong.

In deze vergadering wordt de agenda van de raadsvergadering van 18 septemberjl. afgemaakt en is
de spreektijd vastgesteld op vier minuten per fractie.

Mevrouw VAN DROOGE trekt motie vreetnd aan de orde van de dag M 19/100 over bomen en
velbeleid in, in verband met commissichandeling vanavond die ook over dat onderwerp gaat.

Vervolgens wordt de agenda vastgesteld.

2. REKENKAMERONDERZOEK JEUGDHULP

De heer SLINGERLAND legt een stemverklaring af. Zijn fractie stemt in met het voorliggende
raadsvoorstel, mede omdat dc raad zichzelf opdracht geeft om de informatiebehoefte te expliciteren en de
inhoudelijke sturing te verbeteren, waartoe een overall visie nodig is, evenals doelstellingen en ambities en
de wijze waarop die te behalen zijn. Als dan ook nog indicatoren worden gedefinieerd kan men naar de
sturing toe. In de commissievergadering van 4 septembcrjl. heeft Hart voor Hilversum daar nog expliciet
om gevraagd.

Hij ziet reeds goede resultaten, maar die zijn altijd nog te verbeteren.

Zonder stemming wordt conform het voorstel van burgemeester en wethouders besloten.
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3. BESTUURLIJK PLAN VAN AANPAK OMGEVINGSVISIE

De VOORZITTER deelt mee dat het bestuurlijke plan van aanpak de wijze beschrijft waarop de
gemeente Hilversum de Omgevingsvisie wil voorbereiden. De Omgevingsvisie vloeit voort uit de
Omgevingswet, die per 1 januari 2021 van kracht wordt. Het plan van aanpak beschrijft leidende principes
die eerder met de raad in 2017 zijn gedeeld. In de geest van de Omgevingswet besteedt het plan van aanpak
veel aandacht aan het proces en de participatie.

In de commissievergadering achtten alle fracties het voorstel rijp voor besluitvorming in de
gemeenteraadsvergadering, met debat.

De heer PELSMA merkt op dat de Omgevingswet ook de mogelijkheid geeft om te kijken naar een
schonere leefomgeving. Het plan van aanpak is een startnotitie en de ChristenUnie heeft daarvoor een
amendement gemaakt, dat inhoudt dat er meer wordt gekeken naar schonere opwekking van energie.

Amendement A 19/86
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op woensdag 18 september 2019,
behandelende het bestuurlijk plan van aanpak omgevingsvisie;
overwegende dat:
- biomassacentrales grondstoffen verbranden die in de circulaire economie mogelijk kunnen

worden hergebruikt;
- de aanvoer en verbranding van biomassa zorgt voor extra energieverbruik en C02-uitstoot,

alsmede tot uitstoot van andere schadelijke rookgassen, hetgeen strijdig is met de
uitgangspunten van een duurzame energievoorziening;

- Nederland binnen Europa koploper is in het aantal astmagevallen onder kinderen, hetgeen
veroorzaakt wordt door de slechte luchtkwaliteit, zoals blijkt uit een onderzoek
gepubliceerd in het medische tijdschrift The Lancet
(https://www.ad.nl/binnenland/nergens-in-europa-zo-veel-kinderen-met-astma-door
uitlaatgassen—a43cffb);

- de transitie naar aardgasloos verwannen van woningen in Hilversum kan leiden tot een
ongewenste forse toename van biomassaverbranding, bijvoorbeeld met hout- en
palletkachels, die zorgen voor meer rook en C02-uitstoot;

besluit het voorgelegde raadsbesluit te amenderen als volgt:
1. het bestuurlijk plan van Aanpak omgevingsvisie vast te stellen waarbij de volgende

tekst uit het hoofdstuk Duurzaamheid en Groen:
‘Energietransitie is een belangrijke opgave voor de Omgevingsvisie. Hilversum

heeft concrete doelen geformuleerd gericht op een duurzame ontwikkeling. Wij
willen een klimaatneutrale gemeentelijke organisatie in 2020, regionaal 100% (fair
trade) circulair aanbesteden vanaf 2022, aardgas loos zijn in 2040 en
klimaatneutraal in 2050.’
wordt gewijzigd in:

‘Energietransitie is een belangrijke opgave voor de Omgevingsvisie.
Hilversum heeft concrete doelen geformuleerd gericht op een duurzame
ontwikkeling. Wij willen een klimaatneutrale gemeentelijke Organisatie in 2020,
regionaal 100% (fair trade) circulair aanbesteden vanaf 2022, aardgasloos zijn in
2040 en klimaatneutraal in 2050. Hierbij willen we actief sturen op de opwekking
van duurzame en schone energie (zoals zon- en windenergie) en verbranding van
biomassa zoveel mogelijk ontmoedigen.”

(Amendement A 19/89 van de ChristenUnie, GroenLinks, de SP, Leefbaar Hilversum, Hart voor
Hilversum en Hilversums Belang)
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De heer KOOL ziet een goed plan van aanpak voorliggen, maar heeft toch de behoefte om tot twee
aanscherpingen te komen betreffende de thema’s onderwijs en gezondheid. Gezondheid is een nieuw
systeem. Doel van het systeem veranderen is dat het beleid integraler moet worden. Daarom vindt hij het
een te beperkte opvatting dat onderwijs in de notitie ophoudt bij nut voor economie en werkgelegenheid en
aardgasvrje huisvesting. Graag wil hij daaraan toevoegen dat scholen ook verkeersveilig en goed
bereikbaar moeten zijn en een goede spreiding moeten hebben, typisch zaken die men ruimtelijk kan
organiseren.

Hetzelfde geldt voor gezondheid, waarbij is gerefereerd aan het coalitieakkoord. Bij bewegen gaat
het naast bewegen ook om eetgewoonten en lucht. Hij dient daartoe twee amendementen in:

Amendement A 19/102’VeiLig naar school met de Omgevingsvisie’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 18juli 2019 bij bespreking van het
agendapunt ‘Bestuurlijk plan van aanpak omgevingsvisie’;
overwegende dat:
• in paragrafen 4.6 en 4.7 de bestuurlijke verantwoordelijkheid voor onderwijs wordt beperkt

tot de bijdrage aan onze economie, werkgelegenheid en (aardgasvrje) huisvesting;
• dat ten behoeve van een gezonde bevolking bewegen in de bestuurlijke aanpak al een

aandachtspunt is;
• een fietsvriendelijke en veilige infrastructuur ouders en leerlingen uitnodigt scholen met de

fiets of lopend te bezoeken;
• een goede ligging en spreiding van onderwijsgebouwen deze voorzieningen gemakkelijker

met de fiets bereikbaar maakt.
spreekt als zijn mening uit:
dat goed en veilig bereikbare scholen een bijdrage kunnen leveren aan de bestrijding van
bewegingsarmoede;
besluit:
het bestuurlijk plan van aanpak Omgevingsvisie vast te stellen, met dien verstande dat de zin op
pagina 27:
‘Wat betreft de fysieke leefomgeving resteert hier de verantwoordelijkheid van de gemeente voor
huisvesting (aardgasvrj in 2040) van het basisonderwijs, voortgezet onderwijs en speciaal
onderwijs.’
wordt gewijzigd in:
‘Wat betreft de fysieke leefomgeving resteert hier de verantwoordelijkheid van de gemeente voor
verkeersveilig en goed bereikbare huisvesting (aardgasvrij in 2040) van het basisonderwijs,
voortgezet onderwijs en speciaal onderwijs.”
(Amendement A 19/102 van GroenLinks, Hart voor Hilversum en Hilversums Belang)

Amendement A 19/103 ‘Een brede kijk op de gezondheid (in de omgevingsvisie)”
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 18 september 2019 bij de
bespreking van agendapunt ‘Bestuurlijk plan van aanpak Omgevingsvisie’;
overwegende dat:
• het onderwerp gezondheid met de omgevingswet een formele positie in het

omgevingsbeleid heeft gekregen;
• gezondheid een vertaling moet krijgen in de op te stellen omgevingsvisie;
• welvaartsziektes in omvang en hevigheid toenemen;
• de complexiteit van onze samenleving een goede geestelijke en mentale gezondheid

vereist;
• het bestuurlijk plan van aanpak omgevingsvisie dit voor de omgevingsvisie inperkt tot

bewegen en sporten en de standaard milieuthema: bodem, water, lucht en geluid;
• gezondheid ook beïnvloed wordt door eet-/drink- en leefgewoonten, mentale weerbaarheid

en de productie en verkrijgbaarheid van gezond voedsel en schoon drinkwater;
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het bestuurlijk plan van aanpak constateert dat er op dit moment: Ecn actueel
gemeentelijke beleidskader op het gebied van milieu (bodem, water, lucht en geluid)
ontbreekt.

spreekt als zijn mening uit:
dat het wenselijk is om de aanwezige speelruimte voor lokale afweging te gebruiken;
besluit:
het bestuurlijk plan van aanpak Omgevingsvisie vast te stellen, met dien verstande dat dc zin op
pagina 23:
‘Dan gaat het concreet om uitnodigen tot bewegen, levendigheid, ruimte voor ontmoeting,
toegankelijkheid, inclusief wonen en voorkoming van hittestress.’
wordt gewijzigd in:
‘Dan gaat het concreet om uitnodigen tot bewegen, levendigheid, ruimte voor ontmoeting,
toegankelijkheid, gezonde eet-/drink-/leefgewoonten, de verkrij gbaarheid van gezond voedsel en
schoon drinkwater, geestelijke en mentale weerbaarheid, inclusief wonen en voorkoming van
hittestress.’
(Amendement A 19/103 van GroenLinks, Hart voor Hilversum en Hilversums Belang)

De heer VOORTNK (wethouder) zegt dank voor de complimenten en vertrouwt erop dat het werk
zal leiden tot een mooie omgevingsvisie. Hij is blij dat de raad kritisch meedenkt over wat daar uiteindelijk
in moet komen te staan en omarmt de drie amendementen zeer graag.

De heer KRUIJSWIJK JANSEN kondigt aan tegen amendement A 19/86 te stemmen, omdat hij
het gek vindt om het te hebben over opwekken van energie, terwijl het bij dc RES gaat over het besparen
van energie. Het amendement laat windenergie open, wat hij niet op de heide van Hilversum wil.

Amendement A 19/102 steunt hij, omdat hij zich graag inzet voor veiligheid bij scholen.

De heer PELSMA weet dat het CDA voorstander is van het niet aanleggen van gasleidingen in
woningen die heel goed zijn geïsoleerd. Vanzelfsprekend moet je de transformatie aangaan en van het gas
afgaan, door eerst te investeren in isoleren. Als iets niet nodig is moet je dat niet doen en hij denkt dat
biomassacentrales overbodig en heel vervuilend zijn. Hij is benieuwd hoc het CDA dat ziet.

Amendement A 19/86 van de ChristenUnie, GroenLinks, de SP, Leefbaar Hilversum, Hart
voor Hilversum en Hilversums Belang wordt elektronisch in stemming gebracht en met 27
tegen 4 stemmen aangenomen, met de stemmen van het CDA tegen.

Amendement A 19/102 van GroenLinks, Hart voor Hilversum en Hilversums Belang
wordt elektronisch in stemming gebracht en wordt met 31 stemmen voor tegen 0 stemmen
tegen unaniem aangenomen.

Amendement A 19/103 van GroenLinks, Hart voor Hilversum en Hilversums Belang
wordt elektronisch in stemming gebracht en wordt met 31 stemmen voor tegen 0 stemmen
tegen unaniem aangenomen.

Het voorstel van burgemeester en wethouders wordt elektronisch in stemming gebracht
een unaniem aangenomen met 31 stemmen voor en 0 stemmen tegen.
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4 ZIENSWIJZE RESULTAATSBESTEMMING 2018 OFGV

De VOORZITTER brengt naar voren dat de gemeente op grond van de gemeenschappelijke
regeling in de gelegenheid wordt gesteld om een zienswijze in te dienen op de resultaatbestemming 2018
van de OFGV. De commissie Verbonden Partijen heeft op 28 augustus ji. een conceptzienswijze besproken
en daarbij hebben de fracties van dc SP en GroenLinks een voorbehoud gemaakt.

Zonder stemming wordt het voorstel van burgemeester en wethouders unaniem
aangenomen.

5 STARTNOTITIE REGIONALE ENERGIESTRATEGIE NOORD-HOLLAND ZUID

De VOORZITTER deelt mce dat in de Regionale Energie Strategie (RES) nationale afspraken uit
het Klimaatakkoord in de praktijk worden gebracht. De regio Noord Holland Zuid (NHZ) is één van deze
dertig RES-regio’s van Nederland. De Gooi en Vechtstrcck vormt een deelregio binnen RES NHZ. Om het
RES proces formeel te starten ligt de startnotitie RES NHZ aan de raad ter vaststelling voor. Deze is op 29
augustusjl. besproken door de commissie Duurzaamheid en Bereikbaarheid. In die vergadering heeft de
wethouder nog nadere informatie en nadere stukken toegezegd die op 11 september 2019 aan de raad zijn
verzonden.

De heer VAN VOORDEN stelt dat de startnotitie het vertrekpunt is voor een jarenlang proces om
Nederland te verduurzamen. Dertig verschillende regio’s gaan aan de slag om ieder voor zich te komen tot
een bod voor de opwekking van duurzame elektriciteit. De regio’s gaan nadenken over hoe de
warmtetransitie in de gebouwde omgeving wordt bewerkstelligd met de daarvoor benodigde opslag- en
energie-infrastructuur. Het is een enorme en complexe operatie die alle inwoners zal gaan raken.

De RES zal de komende jaren gaan om keuzes maken. De eerste keuze die de wethouder maakt is
volgens hem goed: opkomen voor het belang van dc regio en daarmee is het een keuze voor
energiebesparing in plaats van voor encrgieopwekking. Dat is volgens hem een uitstekend uitgangspunt.
Ergens las hij dat gekozen is voor de RES, omdat de oplossing voor de energietransitie vaak over
bestuurlijke grenzen heen gaat, zoals bij grootschalige wind- en zonprojecten, aqua- en geothermie. Door
regionale afstemming van vraag en aanbod zijn de warmtebronnen optimaal te benutten. De meerwaarde
van de RES zit ook in het bundelen van capaciteit en kennis tussen decentrale overheden ten aanzien van
energiebeleid, netwerk en stakeholders. Hij denkt dat die stelling, afkomstig van de landelijke RES
website, maar ten dele klopt. Dat zou niet alleen binnen de regio’s moeten gelden, maar ook zeker tussen
de regio’s, omdat er dertig regio’s zijn, die niet allemaal het wiel hoeven uit te vinden, niet allemaal
consultants hoeven inhuren, niet allemaal hetzelfde onderzoek hoeven uitvoeren en niet allemaal een
projectorganisatie opstarten of die maatregelen nemen die ervoor zorgen dat een andere regio minder
energie zou kunnen opwekken. De startnotitie vermeldt niets hoe regio’s kunnen samenwerken en dat is
naar zijn mening een gemiste kans. Ook een keuze is om in een vroegtijdig stadium te kiezen voor
samenwerking met andere regio’s Daarom roept hij de wethouder op zich daarvoor in te spannen.

Het CDA is erg te spreken over het door de wethouder in het leven roepen van een klankbordgroep
energietransitie. Om dit proces te borgen voor de komende jaren vraagt hij de wethouder om de raad
proactief en op tijd te informeren zodat die de komende jaren zelfstandig en zorgvuldig zijn eigen keuzen
kan maken.

Hij roept de wethouder op om zeer terughoudend te zijn met het formuleren van een bod voor de
RES’en. Er zijn met het amendement meer uitgangspunten toegevoegd dan er oorspronkelijk in stonden.
Hij geeft aan dat er meer ruimte moet komen voor innovatie, er werk gemaakt moet worden van een
waterstofnetwerk, te zorgen voor financiële onderbouwing bij de plannen en een biomassacentrale af te
wijzen. Ook in Hilversum zullen er keuzen nodig zijn. Hij zal de plannen beoordelen op effectiefvolle
maatregelen, financiële consequenties en draagvlak. Dat is in zijn ogen goed rentmeesterschap. Voor nu
wenst hij de wethouder veel succes bij het toewerken naar een concept-RES 1.0.
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Amendement A 19/89 ‘Kaders startnotitie RES’
“De raad van de gemeente Hilversum, in vergadering bijeen op 25 september 2019;
constaterende dat:
• de voorgestelde uitgangspunten niet volledige zijn als kader voor de deel-RES Gooi en

Vcchtstreek;
• de raad zijn kaderstellende en controlerende rol in een complexe omgeving goed moet

kunnen uitoefenen en daarbij proactief geïnformeerd dient te worden;
• innovaties dc sleutel kunnen zijn voor een betaalbaar en uitvoerbaar energieakkoord;
• biomassacentrales grondstoffen verbranden die in de circulaire economie mogelijk kunnen

worden hergebruikt;
besluit:
het in het raadsvoorstel voorgestelde besluit aan te passen in:
1. in te stemmen met de startnotitie Regionale Energiestrategie Noord-Holland Zuid, waarbij

Gooi en Vechtstrcek een van de zes deelregio’s is en een deel-RES vormt;
2. om regiospecifieke uitgangspunten mcc te geven als kader voor de deel-RES Gooi en

Vcchtstreek. Dit betreft:
a. dc energiebesparingsopgave in de gebouwde omgeving heeft prioriteit ten opzichte

van energieopwekking;
b. de optimale hernieuwbare energiemix past bij de unieke regionale landschappelijke

en gebiedskwaliteiten en de economische kansen (dit betreft opwekking van
hernieuwbare energie in de ondergrond, op de bovengrond en in de bebouwde
omgeving);

c. dc kansen voor geothermie en aquathermie voor energieopwekking en waterstof
als opslagJtransportmedium wegen volwaardig mee;

d. er wordt ruimte geboden aan innovatie;
c. grootschalige toepassing van biomassaverbranding via biomassa centrales dient te

worden voorkomen;
f. de raadsleden zijn betrokken gedurende het opstellen van de RES en nemen

kaderstellende besluiten en worden proactief en op tijd door de wethouder
geïnformeerd. We werken samen met onze partners van “Samen op Pad” en
bewoners aan de energietransitic;

g. tijdens het opstellen van de RES wordt de financiële (dcel)investering in relatie tot
het beoogde (deel) effect meegenomen in dc afweging en toegelicht bij elk beoogd
besluit;

en gaat over tot de orde van de dag
(Amendement A 19/89 van het CDA, de ChristenUnic, D66 en de VVD)

De heer VAN ROODEN vindt de energietransitie een serieuze taak waarin aardig wat moeite en
effort te steken is. Op 23 september was er een regiobijeenkomst, die hij miste en hij vraagt zich daardoor
af of hij zelf het onderwerp wel serieus genoeg neemt. Op 24 september zat de klankbordgroep hij elkaar.
Er komen nog allerlei bijeenkomsten waar mogelijkheden worden besproken en waarbij hij vindt dat de
gemeente ambitieus moet zijn. Tegelijkertijd ziet hij ook allerlei mogelijkheden waarover nog vrij weinig
bekend is. Hij is nog huiverig om met allerlei experimentele technieken te starten. Daarom keek hij met
enige terughoudendheid naar het voorstel voor de deel-RES, die oproept ook te kijken naar andere
mogelijkheden dan bekende technieken. Er staan in de deel-RES ook uitgangspunten die gaan over het
goed letten op de omgeving en natuurschoon. Dat in ogenschouw nemend is daarmee goed geborgd goed te
kijken naar nieuwe technieken, maar nog te bezien of die op basis van de verdere uitgangspunten
toepasbaar zijn. Amendement A 19/89 van het CDA steunt hij, gezien de verbetering van wat er al
was. Hij hoopt dat iedereen de energietransitie ook ondersteunt.

De heer FENNEMA stelt vast dat de startnotie RES een document is dat gaat over het schrijven
van een document. Het gaat vooral om wat de regio aanbiedt aan de overheid over het opwekken van
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duurzame energie. In de commissievergadering is technisch-inhoudelijk al genoeg gedeeld. Het stuk is ook
niet aangepast, omdat het een regiodocument is. Op 23 september werd op een regiopodium gekeken waar
in het Gooi geen zonnepanelen en windmolens mogelijk zijn en dat betrof bijna over 100% van het gebied.
De opgave gaat dus ontzettend ingewikkeld worden. De VVD wil geen windmolens op de hei en daarom is
hij heel blij met aqua- en geothermie die als volwaardig alternatief op de kaart staan en daar komt via het
amendement nog waterstof bij. Eerder deed hij de oproep om zaken samen te doen met andere regio’s en
het salderingsvraagstuk te beslechten. De startnotitie vindt hij een goed begin en daarover is hij positief. De
wethouder wenst hij alles succes om de zaak verder op te pakken.

Mevrouw KALK merkt op dat het vraagstuk voor allen om solidariteit vraagt, waarbij zij water bij
de wijn zullen moeten doen. Zij verzoekt de wethouder de raad op basis van de governance een voorstel te
doen over hoe goed bestuur in te vullen is met een volwaardige positie voor de verschillende
gemeenteraden.

De heer KASTJE (wethouder) zegt dank voor de bevestiging van de te maken keuze.
Energiebesparing is van belang omwille van natuur en landschap.

Nu wordt de opdracht voor een deelregionale RES voor de Gooi- en Vechtstreek vastgesteld.
Bezien wordt hoe energie op te wekken is.

Hij begrijpt de zorg over hoe regio’s samenwerken en raden in positie blijven om hierop aan te
haken. Zelf zit hij in de stuurgroep RES Noord-Holland Zuid en die discussie is daarin eigenlijk nog
onvoldoende geadresseerd. Pas in de laatste stuurgroepbijeenkomst is gezegd na te denken over de
governance, en dat aspect heeft hij zelf ook geadresseerd. Voor die RES Noord-Holland Zuid moet men
van zes deel RES’en naar één RES komen. Nog niet bepaald is hoe dat gebeurt en hoe dat in de governance
gebeurd. Volgend jaar mei/juni zou er een RES Noord-Holland Zuid moeten liggen en de vraag is hoe de
raden daarop kunnen aanhaken voordat die naar het Rijk en het Planbureau voor de Leefomgeving wordt
gestuurd. Vanuit de stuurgroep RES zegt hij een terugkoppeling over de governance toe.

Hij is blij met de prioriteit energiebesparing, aqua- en geothermie en waterstof als transport- en
opslagmedium. Dat signaal geeft de regio richting de RES Noord-Holland-Zuid. Hij is blij met de
aanscherping dat energiebesparing prioriteit heeft en het willen verbreden van de alternatieve duurzame
energieopwekking, maar waarschuwt ervoor dat dat niet grootschalige biomassa zal betekenen.

Vragen heeft hij over punt 2g in het amendement: tijdens het opstellen van de RES wordt de
financiële (deel)investering in relatie tot het beoogde (deel) effect meegenomen in de afweging en
toegelicht bij elk beoogd besluit. De RES is voorlopig nog geen investeringsplan. Het is vooral een
opdracht in de richting van de RES Noord-Holland Zuid mee te nemen is. Hij hoort graag of de raad dat
deelt.

De heer VAN VOORDEN doet dat ten dele, omdat hij het wel degelijk belangrijk vindt dat
financiële uitgangspunten in het achterhoofd worden gehouden. De concept-RES wordt doorgerekend door
het Planbureau voor de Leefomgeving, maar die neemt niet de financiële doorrekening mee. Daarom wil
hij wel een gevoel houden bij wat wordt aangeboden, wat het bod is en wat de financiële consequenties
daarvan zijn. Vandaar dat maatregelen deels onderbouwing behoeven.

De heer KASTJE (wethouder) beaamt dat het Planbureau voor de Leefomgeving daarnaar kijkt in
de beoordeling van het totaal van dertig deel-RES’en. Dat gebeurt nog niet bij de deel-RES voor de Gooi
en Vechtstreek.

De heer VAN VOORDEN wil bij de te nemen maatregelen een kleine financiële paragraaf laten
voegen. Geen heel inhoudelijke doorrekening, maar wel een soort financiële bewustwording in het hele
proces.

De heer KASTJE (wethouder) adviseert in dat geval positief over het amendement.
De heer VAN VOORDEN zegt dat voor dank en vraagt of de wethouder zich ook wil inzetten om

tussen de regio’s contacten in te zetten om schaalvoordelen te behalen door bijvoorbeeld afspraken te
maken met de regio Flevoland.

De heer KASTJE (wethouder) gaat dat zeker doen.
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Zonder stemming wordt amendement A 19/89 van het CDA, de ChristenUnie, D66 en de
VVD unaniem aangenomen.

Zonder stemming wordt het geamendeerde voorstel van burgemeester en wethouders
unaniem aangenomen.

6. Vragen aan het college

Er zijn geen vragen aan het college.

De VOORZITTER sluit de vergadering om 19.3 7 uur.

16 oktober 2019,
de voorzitter,

P.I. Broertjes
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